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ACTA DE LA SESSIÓ DEL PLE DEL CONSELL DEL DISTRICTE  4 DE L’AJUNTAMENT 
DE SABADELL 
 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm. de la sessió: 08/2012 
Caràcter: ordinari 
Data: 12 de desembre del 2012 
Horari: 19.30 h a 21.30 h 
Lloc: Centre Cívic de Can Rull 
 
 
Assistents 
 
Maria Cristina Moreno Ramos, presidenta 
Jerónimo Sánchez López, vocal del PSC 
Montserrat Porta Montfort, vocal de l’AV de la Concòrdia 
Francisco de la Fuente Muñoz, vocal de l’AV Nous Barris Oest – Can Llong 
Juan Moreno González, vocal de l’AV del Sector Can Rull 
Elena Marcelo Cañal, vocal de les entitats del gent gran 
Maria Cruells Sallent, vocal de les entitats de gent gran 
Jordi Viada Ferreres, vocal de les entitats culturals 
José Antonio Esteban Bueno, vocal de les entitats esportives 
Francisco Lesmes Flores, vocal de les entitats regionals 
Sergi Asensio Baños, vocal de les entitats juvenils 
Marc Guevara Claramunt, vocal de les entitats juvenils 
Encarnació Sánchez Ramos, vocal dels centres d’atenció primària 
M. Josep Bustos Casado, representat de CiU (5%) 
Joaquim Sanesteban Estremera, representant d’ES (5%) 
Eva Prat Vila, representant del PP (5%) 
Andreu Barea Sabaté, secretari delegat 
 
Altres assistents: 
 
Rosa Martínez Camarasa, cap del Servei d’Obres Públiques 
Anna Lleixà Burriel, tècnica de Parcs i Jardins 
Mercè Talarn López, tècnica de territori del Districte 
Públic assistent 
 
 
Absents 
 
Rafael Aguilar Gómez, vocal del PSC 
Santi Horcas Villagordo, vocal del PSC 
Xavier Paradell Boladeras, vocal del PSC 
Montserrat Ribell Rodríguez, vocal de les entitats culturals 
Pere Ayguadé Valls, vocal de les entitats culturals 
Youssef Fiqhi, vocal de les entitats culturals 
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Maria Sánchez Cruz, vocal de les entitats culturals 
Carles Montesions Carmona, vocal de les entitats de comerciants 
Núria Albi Visús, vocal dels centres d’atenció primària 
 
Excusen la seva absència: 
 
Joan Manau Valor, vocal regidor de la llista més votada de la ciutat 
 
 
Ordre del dia 
 
1. Aprovació de les actes anteriors. 
2. Presentació remodelació del Passeig de la Plaça Major. 
3. Campanya de poda hivern 2012/2013. 
4. Nomenament pendent del representant en el Consell Escolar Municipal . 
5. Informació dels representants en els consells sectorials de Salut, Esports, Educació i 

Consell de Ciutat. 
6. Comunicacions.  
7. Torn obert de paraules. 

 
Atès que hi ha el quòrum de constitució que estableix l’article 12 del Reglament municipal 
dels consells de districte de 30 d’abril de 1997, la presidenta d’aquest ple del dia 12 de 
desembre, la senyora Cristina Moreno Ramos, declara oberta la sessió. 
 
La senyora Moreno, regidora de Salut, obre la sessió, dóna la benvinguda als assistents i 
disculpa l’absència del president del Consell del Districte 4, el Sr. Francisco Bustos, per raons 
familiars.     

 
 

 
Desenvolupament de la sessió 

 
1. Aprovació de les actes anteriors 

 
El Sr. Lesmes comenta que ha vist alguna errada ortogràfica i, com que se li respon que 
això estarà esmenat en el document definitiu, s’aprova l’acta del ple del dia 7 de 
novembre per unanimitat. 
 
 

2. Presentació remodelació del passeig de la Plaça Major 
 
La Sra. Moreno dóna la paraula a la Sra. Rosa Martínez, cap del servei d’Obres 
Públiques, que mostra imatges del projecte i explica que aquests treballs s’estan fent 
des de 2008-2009 i tenen a veure amb les obres de perllongament dels ferrocarrils de la 
Generalitat. El projecte ha estat llarg i va començar amb “Construïm el passeig”, on, 
mitjançant grups de treball, concurs d’arquitectura i taules rodones, es va voler copsar 
l’opinió de tots els implicats. Després el projecte es va passar a informació pública. 
Arran de la continuació de les obres del metro, l’Ajuntament ha arribat a l’acord, 
mitjançant un conveni, d’avançar el finançament de les obres del Passeig i la plaça 



 54 
 

d’Espanya. El projecte inclou la zona on no s’ha, de fer més obres, és a dir, que no té 
afectació per les obres del metro, passeig de Manresa, plaça de l’Àngel i carrer de la 
Palanca. El projecte va ser aprovat el juliol del 2012 i, després de les taules de treball 
que es van constituir els mesos d’octubre i novembre, s’ha pogut tancar el document 
que ara es presenta. Està previst que les obres comencin a mitjan gener i tinguin una 
durada de cinc o sis mesos. 
 
Respecte de la mobilitat, el Passeig s’ha plantejat com una zona de prioritat per a 
vianants amb un ús compartit amb el transport públic. Hi haurà un sol nivell de 
pavimentació, però es distingirà pel tipus de paviment. Estarà permesa la càrrega i 
descàrrega en determinats horaris, el pas de vehicles de serveis i emergències, així 
com els autobusos i taxis. També s’augmenta l’amplada de les voreres. 
 
La plaça de l’Àngel serà una zona fortament arbrada amb espai de jocs infantils. 
 
La Sra. Prat pregunta si no és perillós que només hi hagi canvi de color o material per 
distingir la zona de vianants de la de vehicles. 
 
La Sra. Martínez respon que en accedir a aquesta zona els vehicles han de veure i tenir 
sensació que entren en una àrea de vianants i que hi són prioritaris. Hi ha altres 
elements dissuasoris, com jardineres i altres. De fet, ara ja està a un sol nivell. 
 
La Sra. Prat pregunta si hi haurà carril bici. La Sra. Martínez comenta que les bicicletes 
circularan per on va el trànsit rodat. 
 
El Sr. Sanesteban pregunta si hi haurà dos sentits de circulació. 
 
La Sra. Martínez respon que sí, que s’ha arribat a aquesta conclusió després de valorar 
altres possibilitats, com ara que es pugés pel carrer de Sant Joan, però es va decidir 
que no, ja que si no es carregava molt aquest carrer estret i també hi hauria molta 
interferència amb el trànsit privat que es fa passar per fora de l’anella. S’han buscat les 
solucions més flexibles possibles per tal de poder-les adaptar a les necessitats. 
 
La Sra. Moreno dóna la paraula a la Sra. Lleixà, tècnica de parcs i jardins, que explica 
el punt següent. 
 
 

3. Campanya de poda hivern 2012/2013 
 
La Sra. Lleixà mostra una presentació on s’explica que la campanya de poda s’inicia 
cap a mitjan novembre i finalitza a mitjan març. No obstant això, ja s’han anat realitzat, 
fora del període de campanya de poda, tasques de podes en verd i de formació. Això 
assegura un millor estat de manteniment de les capçades dels arbres i permet que 
algunes podes més intenses que s’havien de fer a cada campanya de poda ara no 
siguin necessàries. 
 
Els objectius de la poda d’arbrat són: apartar els arbres de les façanes i evitar molèsties 
i traure branques mal dirigides, malaltes, mortes o trencades, per intentar reformar 
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l’arbre recuperant la guia o fent podes dirigides per evitar la calçada o instal·lacions de 
serveis. 
 
Els diferents tipus de poda són: 

 
• Brocades: es realitza bàsicament a les moreres (morus alba), ja que aquests 

arbres fructifiquen en les branques que broten el mateix any i els seus fruits 
provoquen molèsties quan cauen al terra. 

 
• Retall: es realitza bàsicament a les truanes (ligustrum japonicum) per tal de retirar 

els fruits que s’han produït als límits de la capçada abans que caiguin al terra i 
embrutin 

 
• Manteniment: l'apliquem a arbres adults que estan situats a carrers amples o 

jardins. Aquesta esporga comporta bàsicament suprimir branques mortes, 
trencades i mal orientades, conservant en tot moment el volum i forma natural de 
l'arbre. 

 
• Reducció de capçada: s’aplica a les espècies o carrers en què l’actuació de poda 

ha de ser més intensa per adequar el volum de les capçades a l’espai disponible. 
 

• Formació: s'aplica en arbres petits per afavorir el desenvolupament més adequat a 
la seva estructura i port natural. 

 
Els criteris que es fan servir per fer la tria d’arbrat a podar es basen en llistes que 
s’elaboren amb les dades que s’obtenen a les inspeccions periòdiques de tots els 
carrers i espais públics de la ciutat, i posteriorment es comparen les dades amb la poda 
realitzada en aquests espais els darrers tres anys. A banda d’aquests criteris, la 
disponibilitat pressupostària condiciona el nombre total d’arbres que es poden podar a 
la ciutat. 
  

A tota la ciutat hi ha uns  6.909 exemplars d’arbres, 5.669  d’arbrat viari i 1.240 a places 
i espais públics. 
 
Es destina a la campanya de poda de l’arbrat tres equips de poda formats per tres 
operaris, que es van rellevant en dues plataformes elevadores i un camió cistella que 
permeten arribar correctament i amb seguretat a les diferents parts de la capçada dels 
arbres. Van equipats també amb un camió remolc amb una trituradora incorporada per 
gestionar tot el residu in situ. 
 
La Sra. Lleixà mostra una llista dels arbres a podar al districte 4 aquesta campanya. 
 
La Sra. Cruells pregunta per què no es replanten els arbres que moren, concretament a 
la via Aurèlia en falten  molts. 
 
La Sra. Lleixà li respon que al 2005 es va fer un exhaustiu treball, el Pla Director de 
l’arbrat de Sabadell, on estan detallats tots els arbres de la ciutat. Hi ha un seguit de 
carrers a la ciutat on els arbres que hi ha no són els adients. A la via Aurèlia la majoria 
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dels arbres que hi ha no ho són i la idea, en un futur, és canviar-los per una altra 
espècie. 
 
El Sr. Esteban considera que quan es fa un projecte cal pensar en totes aquestes 
coses, és important que es tingui en compte, abans de plantar uns arbres que no seran 
adients. 
 
La Sra. Lleixà comenta que en el cas de la via Aurèlia, els arbres fa més de trenta anys 
que hi són i en aquella època  van ser els mateixos veïns els qui els van plantar. 
 
El Sr. Esteban diu que a la via Alexandra, a la primavera, està tot fastigós de la resina 
que deixen anar els arbres, i la primera filera està tant enganxada als habitatges que 
molesta. Reitera que quan els arquitectes fan el projecte haurien de tenir en compte 
aquests aspectes. És en el moment inicial quan s’ha de tenir en compte. Si es posen els 
arbres a un metre de la façana és segur que molestaran, cal plantejar les coses bé de 
principi. 
 
La Sra. Lleixà diu que en el cas de l’arbrat, no hi ha cap espècie que no doni cap 
problema, perquè són éssers vius i el seu comportament no és sempre igual. 
 
La Sra. Vicenta Campillo, públic assistent, hi intervé i diu que al carrer de Mauritània hi 
ha pruners i fan fruit que embruta molt. Pregunta com és que en deu anys aquells 
arbres no s’havien podat mai i que quan trucaven els deien que és un tipus d’arbre que 
no s’ha de podar. 
 
La Sra. Lleixà respon que, en el cas dels pruners, si es toquen perden molt la forma i és 
contraproduent. El criteri tècnic, de vegades, és molt diferent al criteri del ciutadà. Els 
pruners que hi ha en aquest carrer són bords, però, com ja ha dit, els arbres són éssers 
vius i poden tenir comportaments diferents. 
 
El Sr. de la Fuente comenta que els arbres del parc d’Odessa, que estan a la vora dels 
vials, tenen les branques molt baixes i toquen la gent que hi passa. També comenta 
que els arbres del carrer d’Amsterdam són massa grossos. 
 
La Sra. Lleixà diu que els arbres del parc d’Odessa s’han refaldat en diverses ocasions. 
La poda no canvia el cicle natural de l’arbre, la poda a viari es fa perquè els arbres no hi 
caben, al carrer d’Amsterdam; per l’amplada poden desenvolupar la seva capçada al 
màxim  sense generar cap problema perquè tenen espai suficient. I és així com els 
arbres ens poden donar el millor de si mateixos. 
 
La Sra. Moreno agraeix a la Sra. Lleixà les seves explicacions i es passa al següent 
punt de l’ordre del dia. 

 
 

4. Nomenament pendent del representant en el Consell Escolar Municipal 
 

No hi ha ningú interessat. 
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5. Informació dels representants en els consells sectorials de Salut, Esports, Igualtat 
Dona-Home, Educació i Consell de Ciutat 

 
El Sr. Moreno explica el que es va tractar a la sessió del mes de juliol. 
 
En primer lloc es va donar compte dels grups de treball Consell de Salut: salut mental, 
promoció de la salut i qualitat de vida. 
 
Es va explicar l’activitat duta a terme als Centres d’Atenció Primària durant el 2011, així 
com els serveis d’atenció urgent. També es va presentar l’activitat realitzada a la 
Corporació Sanitària Parc Taulí: l’Hospital, a Urgències, al centre sociosanitari Albada, 
al centre de Salut Mental, al CAP Can Rull i les dades referents a llistes d’espera. 
 
La representant del CatSalut va fer una presentació del Pla de Salut de Catalunya 
2011-2015 i concretà el que s’estava fent durant el 2012. 
 
També es va donar informació sobre les mesures de copagament. El dia 23 de juny va 
entrar en vigor a Catalunya el pagament d‘1 € per recepta, amb un màxim de 62 € per 
persona. Aquest topall serà aquest any de 36 €. Els dubtes es poden resoldre trucant al 
061. 
 
La Sra. Moreno explica el que va ser la reunió del 28 de novembre, a la que el Sr. 
Moreno no va poder assistir. 
 
La comissió de sanitat és un grup molt viu en cada un dels aspectes sanitaris. Una des 
les experiències de què es parla és l’autocura. Grups de salut mental on es fan 
intervencions al llarg de la vida. Es comença a treballar amb els adolescents, ja que són 
els adults de demà. Les dades indiquen que, malgrat la informació i els esforços, no es 
redueixen els riscos, per això s’està treballant aspectes com l’autoestima, tècniques de 
relaxació. Són tallers que consten de deu sessions d’una hora i mitja on es donen eines, 
ja que sembla que les campanyes no fan millorar els resultats. Estan adreçades a nois 
de secundària amb aspectes de fracàs escolar. Hi ha dos grups. 
 
El Sr. Esteban comenta que també es podrien fer sessions a pares. 
 
La Sra. Moreno diu que, des d’Atenció Primària,  hi ha grups psicoeducatius i d’ansietat; 
aquesta és una simptomatologia que s’intenta alleujar. S’està duent a terme 
l’experiència del malalt expert que es basa en buscar docents que tinguin la patologia i 
puguin explicar com es viu la malaltia, complementant així la tasca del professional. 
 
La Sra. Sánchez Ramos explica que al CAP Can Rull s’està començant a fer. Primer 
s’està formant els propis professionals per treballar en grup. Els professionals són els 
que formaran els docents pacients. 
 
El Sr. Sánchez López explica la seva experiència. 
 
El Sr. Esteban, representant al Consell d’Esports, informa de la reunió que va tenir lloc 
el 29 de novembre. En primer lloc el regidor d’Esports va comentar també el tema 
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judicial que ha explicat la Sra. Moreno en iniciar-se la sessió i va voler transmetre que 
els polítics estaven molt tranquils i amb la consciència tranqui·la. 
 
El llibre blanc d’Esports és un document guió-reflexió a tots els àmbits que es va 
elaborar fa deu anys. Es va proposar fer comissions per valorar si s’han complert els 
objectius i tornar-lo a escriure. 
 
També es va comentar el tema del rebost solidari i es va demanar que, des de totes les 
entitats, es fes campanya fent-ne difusió. Finalment es va parlar del projecte Olímpia. 

 
 

6. Comunicacions 
 
El Sr. Barea informa que properament, els vocals, rebran per carta o correu electrònic 
informació de les Medalles d’Honor que es votaran al proper ple del mes de gener. 
Recorda que cal entrar les propostes a qualsevol registre municipal. 
 
 

7. Torn obert de paraules 
 
La Sra. Moreno obre el torn de paraules. 
 
La Sra. Porta diu que no s’ha fet cap de les actuacions que havia demanat a l’anterior 
ple. 
 
El Sr. Barea la informa que, pel que fa al tema del semàfor de l’avinguda de Josep 
Tarradellas, els tècnics no veuen viable ampliar el temps del cicle verd per vianants, ja 
que és un grup semafòric que està en sincronisme des de la plaça d’Espanya fins la 
plaça del Mil·lenari. Això representa que no es pot variar el cicle atès que es produiria 
una descoordinació amb la resta de semàfors que provocaria retencions molt 
importants. Recomanen fer el recorregut en dos trams. Pel que fa al pas de vianants del 
passeig de Fleming s’està valorant tècnicament i econòmicament i el problema que es 
va plantejar a la darrera reunió amb l’associació de veïns, de manca de visibilitat a la via 
Aurèlia, arran d’un atropellament, els tècnics diuen que no hi ha manca de visibilitat, el 
problema és que no es respecta el límit de velocitat. 
 
El Sr. Viada comenta que aquests dies s’està segant la gespa al parc Catalunya i que 
llencen les restes a les vies, amb el perjudici que això comporta. El Sr. Barea diu que ho 
traslladaran als responsables per tal que s’eviti. 
 
El Sr. Sanesteban proposa que el Consell del Districte mostri la seva solidaritat amb els 
professionals del Taulí, que, com a mesura de protesta per les retallades, estan tancats 
al Taulí. Es vota i s’aprova per unanimitat “Mostrar el suport del Consell de Districte 4t a 
l’acampada  indefinida de treballadors i treballadores de la Corporació Sanitària Parc 
Taulí, iniciada a desembre de 2012, en defensa de la sanitat pública”. 
 
La Sra. Bustos pregunta si en el proper ple es parlarà de VIMUSA. El Sr. Barea li 
respon que sí. 
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El Sr. Esteban pregunta quan s’arreglarà el carrer de Dublín, ja que cada vegada està 
en més mal estat. Ell ha pogut constatar que el trànsit de vehicles és molt intens (uns 
17.000 vehicles al mes), ja que s’utilitza habitualment per anar al camp de futbol, i dóna 
una imatge deplorable de la ciutat, ja que ve gent de tot arreu i entren per aquest carrer 
sense urbanitzar. 
 
El Sr. Barea diu que es tornarà a fer petició d’emplenar de terra els sots, ja que aquest 
carrer està pendent d’urbanitzar i va lligat al pla parcial de Cifuentes. 
 
El Sr. Sánchez comenta que està en tan mal estat perquè hi ha molts camions pesants 
que estacionen al descampat. 
 

 
S’aixeca la sessió, de la qual, com a secretari general, estenc aquesta acta. 
 
El secretari delegat      Vist i plau 
        La presidenta 
 


